
Nr. 6. Kraków, dnia 1. czerwca 1920 r, Rocznik XIL.

DZIENNIK ROZPORZĄDZEŃ
dla stoł. król. miasta Krakowa.

Przedpłatę roczną 24 Marek składać można w biurach Komisarzy obwodowych.

L. 3166/920 Kiaków, 11 czerwca 1920
akc.

OBWIESZCZENIE.
Magistrat podaje niniejszem do publicznej wia

domości, że Ministerstwo Spraw Wewnętrznych w po
rozumieniu z Ministerstwem Skarbu na zasadzie usta
wy z dnia 24 października 1919 Dziennik ustaw Nr. 
pozyc. 479 zatwierdziło rozporządzeniem z dnia 27 
maja 1920 Nr. S. F. 1136/3 uchwałę Rady m. z dnia 
5 marca 1919, którą podwyższono dodatek gm inny do 
podatku spożywczego.

W myśl powyższej uchwały Rady m. podwyż
szył się istniejący dodatek gminny do podatku spo
żywczego o kwoty wymienione pon żej, przy po
szczególnych pozycjach, a mianowicie:

f. Od bydła (poz. 4 ta r ) a mianowicie:
a) od rogacizny ponad 400 kg. o 24 kor. od sztuki
b) „ B od 250 do 400 kg. o 14 „ s „
c) „ „ od 50 do 250 kg. o 6 „ „ „
d) „ „ poniżej 50 kg. o 4 B „

2. Od drobnej rogacizny (poz. 5 tar.) a miano
wicie :
a) od owiec, baranów, skopów ponad 10 kg. ż. wagi

of 2 kor. od sztuki.
b) od koźląt do 10 kg. o 1 kor. 20 hal. od sztuki.

3. Od nierogacizny (poz. 6 tar.) a mianowicie:
a) od prosiąt do 10 kg. . . o 2 kor. od sztuki
b) od świń od 10 do 60 kg. o 4 kor. 60 h. od sztuki
c) od świń nad 60 kg. . . o 6 kor. od sztuki

4. Od mięsa (poz. 7 tar.) o 16 hal. od 1 kg.
5. Od drobiu (poz. 8 tar.) a mianowicie:

a) od indyków i kapłonów o 1 kor. od sztuki.
b) od gęsi w miesiącach marcu do połowy czerwca

włącznie o 60 hal. od sztuki.
c) od gęsi od lipca do końca lutego o 40 hal. od sztuki
d) od kur i gołębi o 8 hal od sztuki.

6. Od dziczyzny (poz. 9 tar.) a mianowicie:
a) od jelenia . . . . . . .  o 14 kor. od sztuki
b) od dzików ponad 17 kg i danieli o 12 B ,
c) od dzików do 17 kg. sarn, kozic o 6 „ , „
d) od z a j ę c y ................................. o 60 hal. „ „

7. Od dziczyzny rozrąbanej (poz. 10 tar.) a mia
nowicie :
a) od jeleniny o 16 hal. od 1 kg.
a) od innej dziczyzny o 24 hal. ud 1 kg.

8. Od dzikiego ptactwa (poz. 11 tar.) a miano
wicie :
a) od bażantów, głuszców, cietrzewi o 1 kor. 60 hal.

od sztuki.
b) od jarząbków, dzikicb gęsi, dropi, słonek, dzikich

kaczek z wyjątkiem podgorzałek o 80 hal. od 
sztuki.

c) od kurek wodnych, podgorzałek, gołębi dzikicb
o 20 bal. od sztuki.

d) od kwiczołów, przepiórek o 8 bal. od sztuki.
9. Od ryb i skorupiaków (poz. 12 tar. a mia

nowicie :
a) od jadalnych, osobno niewymienionych o 40 hal.

od 1 kg.
b) od płocic, stokfiszów, łupaczy o 10 hal. od 1 kg.

10 Od owoców (poz. 13 tar.) a mianowicie:
a) od owoców świeżych, jagód jadalnych, kasztanów,

orzechów nieopakowanych albo o pojedynczem 
opakowaniu, tudzież od powideł ze śliwek 
o 20 h. od 1 kg.

b) od owoców wymieniony ch pod a) w kilkakiotnem
opakowaniu lub smażonych, świeżych oraz sma
żonych fig, tudzież zeschniętych lub suszonych 
owoców i kompotów z wyjątkiem powideł ze 
śliwek o 72 hal. od 1 kg.

c) od cytryn i pomarańcz, także w kilkakrotnem
opakowaniu o 28 h a l od 1 kg.
11. Od owsa w ziarnach (poz. 14 tar.) o 12 hal. 

od 1 kg.
12. Od siana i mieszanki jako karmy dla by

dła o 6 hal od 1 kg.
13. Od słomy, sieczki, otrąb i sitowia o 6 hal. 

od 1 kg.
Nadmienia się, że w myśl zastrzeżenia Mini

sterstwa Spraw Wewnętrznych powyższe podwyższenie 
mieć będzie moc obowiązującą do końca roku 1921.

Maeustrat stoł. król. miasta Krakowa.

L. 3811/20 Kraków, 21 czerwca 1920.
II a.

OBWIESZCZENIE,
Uchwałami z dnia 30 marca i 27 maja 1920 r. 

postanowiła Rada miejska pobierać na cele gminne 
począwszy od 1 kwietnia 1920 następujące podatki 
oraz dodatki gm inne:
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a) Podatek gminny od czynszów z mieszkań w wy
sokości 10% w miejsce dotychczasowych 6°/0 
od zeznanego i przez Administracyę podatków 
w Krakowie sprawdzonego czynszu brutto, 
względnie wartości czynszowej.

b) Podatek wodociągowy w wysokości 20% w miej
sce dotychczasowych 5% od czynszu najmu 
względnie wartości czynszowych.

c) Dodatek gminny do podatków realnych w do
tychczasowej wysokości 30°/0.

d) Dodatek gminny do podatków osobistych z wy
jątkiem dochodowego w wysokości 75°/o w miej
sce dotychczasowych 50%.
Podając powyższą uchwałę do publicznej wia

domości Magistrat wyjaśnia, że dodatki gminne do 
pouatkow państwowych pocierane będą na zasadzie 
obowiązujących w tym względzie przepisów przez 
Urzędy podatkowe łącznie z podatkami państwowemi, 
zaś podatek gminny czynszowy i wodociągowy wno
sić należy do głównej Kasy miejskiej w Krakowie.

Magistrat stoł. król. miasta Krakowa.

L. 1919/1920 Kraków, 24 czerwca 1920
T m

OBWIESZCZENIE.
Zauważono, że przedsiębiorcy kamieniarscy 

przy budowie stałych grobów wywożą samowolnie zie
mię z wykopów na dowolnie obrane miejsca a nadto 
po skończeniu budowy pozostawiają na ścieżkach 
rumowisko, szuter i stwardniały cement, a wreszcie 
uszkadzają lekkomyślnie sąsiednie grobowce, krzyże 
i pomniki.

Przypominając obowiązujące w tym kierunku 
rozporządzenie Magistratu z 27 kwietnia 1915 L. 
90312/14, B. a. według którego budowniczowie, maj
strowie murarscy i kamieniarscy obowiązani są przed 
rozpoczęciem budowy grobu złożyć deklarację w księ
dze na ten cel przeznaczonej, a znajdującej się w za
rządzie cmentarza miejskiego, mocą której obowią
zują się rumowisko i ziemię po uskutecznionej bu
do *-ie g obu wywieźć na miejsce wskazane przez 
Zarząd cmentarza miejskiego, sąsiednie groby i Ira- 
wniki, zniszczone przez budowę wspomnianą, upo
rządkować, obciąć trawę i przyprowadzić do pier
wotnego stanu, pod zagrożeniem wykonania tych ro
bót na koszt i niebezpieczeństwo przedsiębiorcy, 
oznajmia Magistrat na zasadzie uchwały Komisji nad
zorczej cmentarza miejskiego, że niestosujących się 
do tego rozporządzenia obok skutków niem przewi
dzianych pociągnie każdorazowo do odpowiedzialno
ści karnej a nadto odmówi kolaudacji i zezwolenia 
na używanie wybudowanego grobu aż do ścisłego 
wykonania wszelkich powyższych zarządzeń.

Miejsce przeznaczone do wywożenia ziemi z wy
kopów oznaczać będzie inspektor ogrodów miejskich.

Magistrat stoł. król. m. Krakowa.

L. 2835/20. Kraków, 23 czerwca 1920 r.
mTb.

ROZPORZĄDZENIE.
Magistrat ze względów porządkowych i sani

tarnych zarządza przeniesienie z dniem 1 lipca b. r. 
sprzedaży pierza udbywającej się dotąd w dnie tar
gowe na Rynku głównym, na ul. Szeroką na tak zw. 
„Tandetę".

Sprzedaż pierza może odbywać się po zdesin- 
fekcyonowaniu go w miejskim Zakładzie desinfek- 
cyjnym, który stronom zgłaszającym się o desinfekcję, 
na sprzedaż przeznaczonego pierza, wydawać będzie 
poświadczenia przeprowadzonego odkażenia, a zde- 
sinfekcjonowane pierze odpowiednio oznaczyć. Po
świadczenia te wydane przez miejski Zakład desin- 
fekcyjny — obowiązani są sprzedający pierze okazać 
na każde żądanie organów Magistratu lub Policji.

Niestosowanie się do powyższych przepisów ka
rane będzie w myśl § 28 regulaminu targowego dla 
miasta Krakowa z dnia 28 stycznia 1909 roku L. 
44155/III. b. grzywnami do 200 koron a w razie nie
możności uiszczenia grzywny aresztem do 20-tu dni.

Magistrat stoł. król. m. Krakowa.

L. 4735/20 Kraków, 9 czerwca 1920.
V. b.

OBWIESZCZENIE.
A. W miesiącu lutym  i marcu 1920 r. znaleziono

następujące przedm ioty:
Art. 7 — kurtkę.

„ 49 — 2 zegarki niklowe.
„ 50 — śróbsztak.
„ 51 — walizka ręczna i bluza studencka.
„ 52 — 5 worków.
„ 6 3  — płócienny woreczek z 3 kor. 62 hal.
„ 64 — 8 kluczy.
„ 65 — portfel z 16 kor.
„ 72 — 100 koron.
„ 82 — 21 paciorków koralowych.
„ 83 — zegarek stalowy.
„ 84 — dywan.
„ 86 — 2 prześcieradła.
„ 87 — 9 talerzy, 8 spodeczków i 7 garnuszków. 
„ 88 — łańcuszek srebrny.
„ 1 0 4  — portfel z 11 kor. 20 hal.
„105  — 3 klucze wertheimowskie i 1 klucz zwykły. 
„ 1 0 6  — torebkę damską.
„ 110 — 50 koron, pugilares damski 
„ 111 — 4 kluczyki.
„ 112 — 2 klucze na kółku.
„ 113 — portfel z 545 kor.
„ 114 — złota obrączka ślubna.
„ 115 — złoty łańcuszek.
„ 116 — pugilares z 28 kor. 82 hal.
„ 117 — 28 kor. 50 hal 5 mkp.
„ 1 1 8  — srebrny zegarek damski.
„ 1 1 9  — srebrny zegarek damski.
„ 120 — srebrny zegarek damski.
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Art 121 — 4 klucze na kółku.
122 — pugilares z 70 kor. 2 hal.
123 — torebka koralikowa.

» 124 — klucz.
» 125 — 10 szklanek.
» 126 — 3 zwoje materji.
» 127 — portmonetka z 28 kor. 12 hal.

128 — notes.
V 129 — 180 Mkp.
» 130 — parasolka damska.

131 — portmonetka z 25 kor.
» 132 — 14 kluczy
W 133 — 2 sznurki korali.
» 134 — książka wkładkowa Jana Rzerzabelna.

135 — 6 kluczy.
n 136 — pugilares z 16 kor. 15 fen.
» 137 — kuferek drewniany.
n 138 — torba skórzana.
D 139 — pugilares.

141 — zegarek Władysława Pruskiego.
142 — łyżeczka srebrna.

» 143 kwit zastawny i książeczka wkładkowa 
Jakóba Kiinstlera etc.

B. Przedmioty pozostawione u znalazców:
1. Złota szpilka z brylantami.
2. Pies legawy.
3. Pies wyżeł.
4- Pies czarny.
5. Zegarek złoty damski.
6. Pies pinczer.
7. Pies legawy.

A. W miesiącu kwietniu 1920 r. znaleziono na
stępujące przedmioty:
Art. 151 — srebrny damski zegarek.
» 154 — obcęgi.
W 160 — pugilares z 7 Mk., l l  kor. 25 hal.
W 161 — pugilares z 76 kor. i l/2 Mk, 8 hal.
» 162 — 3 chusteczki do nosa.
W 163 — portfel z 50 Mkp , i 3 kor.
n 164 — portfel z 1087 kor., 280 Mk. i 24 hal.
» 165 — portfel z 450 Mk., 22 kor.
ti 166 — klucz wertheimowski.
yy 167 — portfel z 2 kor. i 15 kop.
V 168 — 12 kluczy.
V 169 — 5 kluczy.
t? 170 — 2 klucze.
n 171 — książka do czytania 3 kor. 50 hal., 1 Mk.
» 172 — rękawiczki.
V 174 — papierośnica, 3 pugilaresy i portfel.
» 175 — żakiet damski.

176 — 3 kluczyki na kołku.
177 — brzytwa z futerałem.

» 178 — opona gumowa do samochodu.
V 179 — ■ 9 kluczy na kółku.
n 180 — - torebka damska koralikowa.
n 181 — 120 kor., 10 Mkp.
n 792 — Akcja Żivnosteńskiej Banki.

B. Przedmiot pozostaw iony u znalazcy:
1. Boa z czarnych lisów

Magistrat wzywa właścicieli powyższych przed
miotów, aby o ile mogą dowieść prawa własności 
zechcieli zgłosić się po odbiór tych rzeczy do biura 
Wydziału V b Magistratu (oficyny II p. Nr. drzwi 
27) w godzinach między 12 a 1 w południe codzien
nie z wyjątkiem świąt i niedziel.

W razie przeciwnym przedmioty te wydane będą 
znalazcy, po upływie trzech lat przejdą na ich wła
sność lub też sprzeda się je w drodze licytacji, przy- 
czein nadmienia się, że przedmioty ulegające łatwo 
zniszczeniu j. np. części odzieży, zostaną sprzedane 
w drodze licytacyi w trzy miesiące po ogłoszeniu.

Magistrat stoł. król. m Krakowa.

Protokoły obrad Rady miejskiej.

Posiedzenie (102 w kad. XVII) w  dniu 11 czer
w ca 1920 r.

Obecni:
Przewodniczący 1 ^  Józef Sare>
1. Wiceprezydent m .: )
III■ Wiceprezydent m.: inż. Karol Rolle.
Sekretarz Rady m.: w z. Franciszek Strasik.
Radców miejskich obecnych 73.
Początek posiedzenia o godz. 7'30 wieczorem.

Przed porządkiem dziennym.
Nagłe w nioski.

Sztandar 2-go pułki1 szw oleżerów  polskich.
S e k r e t a r z  odczytał pismo Komitetu, zapra

szające Prezydjum i Radę miejską na uroczystość
5-tej rocznicy szarży pod Rokitną, która odbędzie się 
w niedzielę dnia 13 czerwca w katedrze na Wawelu, 
poczem

W i c e p r e z y d e n t  m. S a r e  imieniem Pre
zydjum zgłasza następujący nagły wniosek:

Rada miasta uchwali:
1. Rada m. Krakowa ofiarowuje drugiemu puł

kowi szwoleżerów polskich sztandar pułkowy w piątą 
rocznicę pamiętnej szarży pod Rokitną.

2. Rada m. Krakowa upoważnia Prezydjum m. 
do wzięcia udziału w uroczystości poświęcenia sztan
daru.

3. Wydatek w kwocie 15.000 mk. pokryć z dz. 
XIV. Różne p. 15 wydatków zwyczajnych budżetu 
r. 1920. (L. 73205/920 IV.).

U c h w a l o n o  j e d n o m y ś l n i e  w ś r ó d  o k l a 
s k ó w.

Dar na fundację stypendjalną Obrońców Lwowa.
S e k r e t a r z  odczytał pismo rektoratu polite

chniki lwowskiej, z prośbą, by Gmina miasta Kra
kowa przyczyniła się do pomnożenia funduszu sty- 
pendjalnego obrońców Lwowa.

W i c e p r e z y d e n t  m. S a r e  imieniem Pre
zydjum przedstawia nagły wniosek:
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Rada miasta uchwali
1. Rada miasta Krakowa przeznacza na fundusz 

stypendyjny „obrony Lwowa* dla uczczenia pamięci 
poległych słuchaczów szkoły politechnicznej, obroń
ców miasta Lwowa i Ojczyzny jednorazowo kwotę
5.000 marek polskich, równającą się jednemu sty- 
pendjum.

2. Wydatek w kwocie 5.000 mk. pokryć z dz. 
XIV. Różne p. 15 wydatków zwyczajnych budżetu 
r. 1920. (L. 73204/920 IV.).

W n i o s e k  u c h w a l o n o  j e d n o m y ś l n i e  
w ś r ó d  o k l a s k ó w .

Dar narodowy dta Naczelnika Państwa Józeta Piłsudskiego.
S e k r e t a r z  odczytał pismo krak. Komitetu 

daru dla Naczelnika Państwa, w którem Komitet 
uprasza Prezydjum i Radę miasta do współdziałania. 
(L. 73203/920 IV.).

R a d a  m i e j s k a  u c h w a l i ł a  p i s m o  t o t r a 
k t o w a ć  r e g u l a m i n o w o .

Podrożenie cen węgla.
W i c e p r e z y d e n t  m. S a r e  po uzasadnie

niu przedstawił rezolucję w sprawie nadmiernego 
podniesienia przez rząd cen węgla, który brzm i:

„Zważywszy, że węgiel stanowi jeden z naj
ważniejszych artykułów zapotrzebowania, że stanowi 
podstawę istnienia i dalszego rozwoju przemysłu wo- 
góle, a w szczególności gałęzi niezbędnych do prze
prowadzenia odbudowy kraju, że tedy artykuł ten 
nie może i niepowinien stanowić źródła dochodow 
fiskalnych, zważywszy, że wbrew powyższym zasa
dom, cena węgla w ciągu ostatniego półrocza została 
podwyższona do poczwórnej wysokości, ostatnio zaś 
z dniem 1 b. m. z kwoty 3870 Mk. na 6700 Mk. za
10.000 kg. loco kopalnia, ćo tem więcej obciąża mie
szkańców miastą i przemysł, że z tym samym dniem 
podwyższono również fracht kolejowy o przeszło 
200%, zważywszy, że tak znaczna podwyżka unie
możliwia zupełnie nawet średnio zamożnym miesz
kańcom ogrzewanie mieszkania, a sparaliżuje rozwój 
ledwo budującego się przemysłu i przyczyni się do 
dalszego obniżenia się waluty, wreszcie uniemożliwi 
utrzymanie ruchu komunalnych przedsiębiorstw uży 
teczności publicznej — zgłasza Rada stoł. m. Kra
kowa zastrzeżenie przeciw tak dokonanej z dniem 
1 czerwca, jak ewentualnie zamierzonej jeszcze dal
szej podwyżce cen węgla i domaga się przywrócenia 
cen, obowiązujących przed 1 czerwca bieżącego roku. 
(L. 73199/920 IR. i ) .

R e z o l u c j ę  j e d n o m y ś l n i e  u c h w a l o n o .

Wnioski nagłe.

Zezwolenie na prowadzenie procesów w sprawach 
aprowizacyjnych.

Imieniem Prezydjum miasta Dyrektor Mgtu 
G r o d y ń s k i  w nosi:

Rada miasta uchwali:
Na zasadzie § 82 statutu miejskiego upoważnia 

się Sekcję prawniczą Rady miasta do zezwalania 
w zastępstwie Rady miasta na prowadzenie proce

sów w przedmiocie pretensyj, wyłaniających się prze
ciw oferentom i dostawcom gminy w sprawach apro
wizacji miejskiej*. (Lprez. 1950/950).

U c h w a l o n o .

Prochownie w obrębie Krakowa.
S e k r e t a r z  odczytał nagły wniosek Rm. Po- 

t u c z k a :
„Prezydjum miasta zechce poczynić jak najspie

szniej wszelkie możliwe zabiegi w D. O. G., jakoteż 
w ministerstwie dla spraw wojskowych, ażeby pro
chownie znajdujące się w obrębie dzisiejszego wiel
kiego Krakowa, grożące stałem niebezpieczeństwem 
życiu i mieniu mieszkańców miasta, a tamujące ró
wnocześnie dziś tak konieczny rozwój naszego mia
sta — przeniesione zostały jak najprędzej w dalsze, 
mniej zamieszkałe okolice Krakowa.

Żądanie to dotyczy przedewszystkiem procho
wni, położonych nad kopcem Krakusa, laboratorjum 
artyleryjskiego w Grzegórzkach koło rzeźni miejskiej 
i prochowni koło traktu warszawskiego położonych *. 
(£. 73196/920 I. a).

N a g ł o ś ć  a n a s t ę p n i e  w n i o s e k  j e d n o 
m y ś l n i e  u c h w a l o n o .

Przeniesienie szkoły podchorążych w  Łobzowie.
S e k r e t a r z  odczytał nagły wniosek Rm. 

A d e l m  a n ? :
„Szkoła kadetów w Łobzowie ma być przenie

sioną do Lwowa. Prosimy o interwencję, gdyby rzecz 
się tak miała, bo byłoby to ze stratą dla miasta 
i dla wychowania młodzieży*. (L. 73202/920 IV.).

N a g ł o ś ć  i w n i o s e k  u c h w a l o n o .

Dzierżawa Błoń. —  Kąpiele. —  Opał dla szkół
S e k r e t a r z  odczytał następujące trzy nagłe 

wnioski Rm. S t a n .  N o w a k a :
a) „Na mocy uchwały Rady miejskiej wydzier

żawił Magistrat znaczną część błoń mieszkańcom nie
zamożnym pod uprawę jarzyn, zostawiając pewną 
część na pastwiska gminne. Akcja tych „parcelek 
jarzynowych* podjęta w naszein mieście, okazała się 
niezmiernie pożyteczną dla ludności a zarazem przy
noszącą także zyski M?g:stratowi.

Ponieważ popyt za temi parcelkami jest bardzo 
wielki a nadto akcja ta cała, mająca doniosłe zna
czenie, zasługuje ze wszechmiar na poparcie, przeto 
Rada miejska uchwala:

1. przeznaczyć cały grunt w Dębnikach t. zw. 
„folwark* lub znaczną część jego na cele małych 
ogródków warzywnych, czyli „parcelek jarzynowych*;

2. wezwać Magistrat, by poczynił odpowiednie 
przygotowania i wnioski, zmierzające do zrealizowa
nia tego projektu z chwilą wygaśnięcia kontraktu 
z obecnym dzierżawcą folwarku w Dębnikach;

3. wezwać Magistrat do natychmiastowego ogro
dzenia w całości tej części błoń, która jest wydzier
żawiona pod ogródki warzywne, by bydło nie czy
niło szkód w tych ogródkach tak starannie uprawio
nych, a o które to ogrodzenie dzierżawcy nie mogą 
się dotąd doprosić**. (L. 73195/920 I. a).

b) „Wychodząc z założenia, że jednym z naj
ważniejszych obowiązków narodowych jest ratowanie
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zdrowia dziatwy i młodzieży, tak w obecnych cza
sach niedostatku podkopanego, zwłaszcza młodzieży 
ubogiej, nieodżywianej należycie a której jest naj
więcej, Rada m. na posiedzeniu w dniu 11 czerwca 
1920 uchwala:

1. nabyć kawał ziemi nad naszem morzem na 
własność gminy, nad którem mogłyby stanąć zakłady 
kąpielowe i sanatoryjne dla chorej młodzieży kra
kowskiej ;

2. wezwać Prezydjum, by w wykonaniu tej 
uchwały poczyniło natychmiast odpowiedne kroki 
w urzędzie osadniczym w Poznaniu, który dysponuje 
gruntami podmorskiemi". (L. 73194/920 1. a).

c) Aby nie dopuścić ponownie do katastrofal
nej szkody, jaką poniosła ubiegłej zimy młodzież 
szkół miejskich i to tak w nauce, jak i w wychowa
niu głównie z winy zarządu miasta — bo na 56 
szkół miejskich było aż 53 szkół nieczynnych całą 
zimę z braku opału, podczas gdy szkoły rządowe 
z bardzo małemi tylkc przerwami, dalej wszystkie 
prywatne w liczbie 13, szkoła wyznaniowa żydowska, 
hajdery były opalane i czynne — Rada miejska na 
posiedzeniu w dniu 11 czerwca 1920 uchw ala: Wzywa 
się Prezydjum miasta, by jak najrychlej postarało 
się teraz w porze letniej o dostarczenie wszystkim 
szkołom miejskim ludowym opału w takiej ilości, by 
w przyszłej porze zimowej zapewniony był w nich 
normalny tok nauki“. (L. Mgtu 73200/920 IV.).

W n i o s k i  u c h w a l o n o  t r a k t o w a ć  r e g u 
l a m i n o w o .

Zgłoszone interpelacje.
S e k r e t a r z  odczytał następujące interpelacje:
1) Rm. M u l l e r a  i t o  w. w sprawie wymiany 

bonów miejskich po 1 kor i 50 hal. na walutę mar- 
kową. (L. 73198/920 II. a).

2) Rm. O p l u s t i l a  i t o  w. w sprawie posta
wienia pomnika Tad. Kościuszki. (L. 73201/920 IV.).

P r z e w o d n i c z ą c y  zgodnie z regulaminem 
obrad Rady miejskiej oświadczył, że odpowiedź na 
te interpelacje udzieli na końcu posiedzenia.

Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.
S e k r e t a r z  odczytał odpowiedzi na następu

jące interpelacje:
1) na interpelację Rm. O s t r o w s k i e g o  zgło

szoną w dniu 27/5 br. w sprawie przywrócenia po
ciągu dziennego z Krakowa do Lwowa.

2) Ra interpelację Rm. Dr M u l l e r a  i t o  w. 
zgłoszoną w dniu 27/5 w sprawie powołania zastępcy 
w miejsce Rm. Schmelkesa.

Urlopy.
Rada miejska udzieliła Rm D r o z d o w s k i e m u  

8 tygodni, P o t u c z k o w i  6 tygodni, Z a w o j s k i e 
m u  3 miesiące urlopu dla poratowania zdrowia.

Porządek dzienny.
I. Przystąpienie Gminy do „Spółki mieszkaniowej dla 

miast".
Imieniem Sekcji skarbowej, Komisji mieszka

niowej i gruntowej st. radca Mgtj  Dr R e i n e r  
wnosi:

Rada miasta uchwali:
1. Gmina miasta Krakowa przystępuje do ma

jącej się zawrzeć „Spółki mieszkaniowej dla miast", 
spółki z ograniczoną poręką, mającej na celu zaopa
trywanie ludności miejskiej w mieszkanie — w cha
rakterze członka z wkładką zakładową w kwocie
2,000.000 Mkp. w gruntach, słownie dwa miljony 
marek polskich.

2. Na razie Gmina m. Krakowa na rachunek 
swego udziału w Spółce wnosi do tejże Spółki grunta 
miejskie o łącznej wartości 596.890 Mkp a miano
wicie :

A. Z gruntów pofortecznych:
1) parcelę Nr. 59 obejmującą parcele 

lkatastr. 1218/3 i 1223/3 wchodzące 
w skład realn. lwh. 2665 o powierz
chni  .................................... 133 7 sążni kw.

2) parcelę Nr. 58 obejmującą parcele 
lkatastr 1218/2 i 1223/2 wchodzące 
w skład realn. lwh. 2665 o powierz
chni ...................................................1710 sążni kw.

3) parcelę Nr. 70 obejmującą parcele 
lkatastr. 1215/3 wchodzącą w skład
realn. lwh. 2665 o powierzchni . 183’8 sążni kw.

4) parcelę Nr. 71 obejmującą parcelę 
lkat. 1215/4 wchodzącą w skład
realn. lwh. 2665 o powierzchni . 148'2 sążni kw.

Razem . 626'7 sążni kw.
wartości łącznej . 445.690 marek 

licząc za 1 sąż. kw. po 700 marek.
B. Z gruntów funduszu szkolnego trzy parcele 

przy ul. Słonecznej w Półwsiu Zwierzynieckim obej
mujące parcele oznaczone na planie Bud. m. liczbami 
VII., VI i V. o powierzchni razem 378 sążni kwadr, 
wartości łącznej 151.200 marek licząc po 400 marek 
za 1 sążeń kwadratowy.

3. Upoważnia się Prezydjum miasta do delego
wania zastępców Gminy m. Krakowa w „Spółce mie
szkaniowej" i udzielenia temuż pełnomocnictwa do 
zastępowania Gminy we wszystkich sprawach wyła
niających się z udziału w tej Spółce do wykony wa- 
nia imieniem Gminy wszystkich spraw, jakie ze sta
tutu Spółki członkowi tejże przysługują.

4) Do podpisania powyższego pełnomocnictwa 
upoważnia się obok pana Prezydenta miasta, wzglę
dnie tegoż zastępcy Rm. pp. Dr Karola Krzetuskiego 
i inż. Władysława Turskiego, a w razie przeszkody je
dnego z nich Dr Rudolfa Friihlinga.

5. Załatwienie wszelkich praw w stosunku do 
Spółki mieszkaniowej i udzielanie dyrektyw pełno
mocnikowi Gminy porucza się Komisji mieszkaniowej 
Rady miejskiej. (L. Mgtu 1915/920 I. a).

Rm. Dr G r o s s  zaznacza, że sprawa jest nie
zmiernie ważną. Prosi by uchw7ała zapadła jedno
myślnie.

W dyskusji zabierali głos Rm. N o w a k  Stan. 
i A d e l m a n n ,  który domagał się budowy 300 do
mów na gruntach miejskich w Dębnikach, poczem 
zgłasza wniosek:

Rada miasta uchw ali:
„Sprawa mieszkaniowa w Krakowie jest bardzo 

piekącą, wymaga natychmiastowego załatwienia,
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a mianowicie brak jest mieszkań robotniczych, a to 
dla robotników miejskich, jak i innych zawodów.

Drugą ważną kwestją do rozwiązania jest spra
wa aprowizacji, która dla wyżywienia obywateli miast 
jest pierwszorzędnej wartości i dla uchylenia tych 
braków należy przystąpić jaknajrychlej do stworze
nia dzielnicy miejskiej, któraby za cel miała nietylko 
sprawę mieszkaniową, ale także aprowizacji w tej 
dzielnicy zamieszkałych rodzin.

Dla osiągnięcia tego celu uważam za rzecz ko
nieczną stworzenie instytucji współdzielczej na za
sadach ustawy z roku 1873, złożonej z pracowników 
miejskich i Gminy miasta Krakowa, a to na nastę
pujących warunkach :

1. Zostaje zawiązana spółka udziałowa celem 
wybudowania 300 domów na gruntach należących 
do Gminy miasta Krakowa w Dębnikach położonych, 
dawniej w folwarku hr. Lasockich. Na ogólną kwotę 
udziałów K 2,500.000, z których połowę udziałów 
płacą udziałowcy a drugą połowę Gmina miasta Kra
kowa; resztę gotówki 46,000.00u K zaciągnie po
życzkę Spółka z gwarancją państwową.

2. Miasto na budowę tych domów wydzierżawi 
87 ha giuntu należącego dawniej do folwarku hr. 
Lasockich.

3. Na gruntach tych zostanie wybudowanych 
300 domów parterowych o 2 — 3 pokojach z kuchnią 
80 m2 zabudowanej powierzchni i do każdego z tych 
domów przydzieli się pół morga gruntu.

Rada miasta uchw ali: Wniosek ten przydziela 
się Komisji mieszkaniowej do rozpatrzenia i zdania 
sprawy". (L. 73197/920 I. b. m).

Rm. D u d e k  przychyla się do wniosków Sek
cji i Komisji jednak wnosi aby punkt B. we wnio
skach wypuścić.

W n i o s e k  Rm. D u d k a  u p a d ł .
W n i o s e k  Rm. A d e l m a n a  u c h w a l o n o .
W n i o s k i  S e k c j i  i K o m i s j i  m i e s z k a 

n i o w e j  o r a z  g r u n t o w e j  u c h w a l o n o .

II. Pożyczka 5 milionów koron z państwowego funduszu 
mieszkaniowego.

Imieniem Sekcji skarbowej, Komisji mieszka
niowej i gruntowej st. radca Mgtu Dr R e i n e r  
w nosi:

Rada miasta uchwali:
1. Gmina miasta Krakowa zgadza się na wa

runki, pod któremi Komisja państwowego funduszu 
mieszkaniowego uchwałą z dnia 2 czerwca 1920 r. 
przyznała Gminie m. Krakowa pożyczkę w kwocie
5,000.000 kor. na budowę domów dla niezamożnych 
rodzin robotniczych i urzędniczych a mianowicie:

a) Roboty budowlane winny być rozpoczęte 
w ciągu roku od daty przyznania pożyczki i prowa
dzone zgodnie z wymaganiami instrukcji dla Komisji 
Państwowego Funduszu Mieszkaniowego.

b) Przyznana pożyczka wydaną będzie w ra
tach, po dostarczeniu Komisji uchwały Rady miej
skiej, akceptującej warunki pożyczki przez władzę 
nadzorczą, oiaz po dostarczeniu skryptu dłużnego.

c) Gmina miasta Krakowa gwarantuje spłace
nie pożyczki całym swym majątkiem ruchomym i nie
ruchomym oraz wszelkimi dochodami komunalnymi

bez intabulowania sumy dłużnej na majątku gmin
nym, udzielane zaś przez zarząd miasta pożyczki 
z sumy gminie przyznanej, winny być zabezpieczane 
hipotecznie.

a) Od należnej sumy dłużnej Zarząd miasta 
obowiązany jest płacić z chwilą otrzymania pożyczki 
do całkowitej spłaty długu procenta w stosunku l}h°lo 
od sta rocznie, na umorzenie zaś pożyczki 1% od 
sta rocznie ratami półrocznemi.

e) Raty amortyzacyjne i procenty Zarząd mia
sta obowiązany płacić w walucie państwowej, przyj
mowanej za podatki i wysyłać je w terminie do Pol
skiej Krajowej Kasy Pożyczkowej w Warszawie, na 
rachunek bieżący Komisji Państwowego Funduszu 
Mieszkaniowego.

f) Zarząd miasta obowiązany zachowywać i prze
strzegać wszelkich przepisów, dotyczących pożyczki, 
zawartych w instrukcji dla Komisji Państwowej Fun
duszu Mieszkaniowego.

2. Do podpisania przepisanego skryptu dłużnego 
upoważnia się prócz pana Prezydenta miasta wzglę
dnie jego zastępcy Rm. p. Karola Krzetuskiego i p. 
inż. Władysława Turskiego, a w razie przeszkody 
któregokolwiek z nich p. Dr Rudolfa Frtihlinga lub 
p. Dr Adama Mtlllera.

Wzywa się Magistrat aby dla powyższej uchwały 
wyjednał bezzwłocznie w razie potrzeby zatwierdze
nie przełożonej władzy samorządowej w mysi § 60 
punkt 11 statutu gminnego dla m. Krakowa.

Wzywa się Prezydjum miasta, aby bezzwłocznie 
przystąpiło do budowy już zaprojektowanych domów 
w Dzielnicy XII. (Półwsie Zwierzynieckie) przy ulicy 
Słonecznej bądź we własnym zarządzie gminy, bądź 
też w porozumieniu ze Spółką mieszkaniową. (L. 
78/920 I. b. m).

U c h w a l o n o -
Na  w n i o s e k  Rm. Dr R o w i ń s k i e g o  n a 

s t ę p u j ą c e  3 s p r a w y  u c h w a l i ł a  R a d a  m i e j 
s k a  „en nloc“ :
I. Reformę taryfy podatku liniowego oraz podwyższenie 
dodatku do tegoż podatku niektórych opłat od trunków.

W n i o s k i  K o m i s j i  a d m i n i s t r a c y j n e j  
i S e k c j i  s k a r b o w e j :

Rada miasta uchwali:
1. Odnieść się do rządu- aby ze względu na 

wysokie koszta połączone z poborem liniowego po
datku od artykułów w taryfie krakowskiej zamiesz
czonych przeprowadził reformę tejże przez uwolnie
nie od podatku:

a) drobiu (poz. 8 tar.),
b) dziczyzny (poz. 9 tar.),
c) dziczyzny rozrąbanej (poz. 10 tar.),
d) dzikiego ptactwa (poz. 11 tar ),
e) owoców zwykłych (poz. I3a tar.).
2. Podnosi się:
a) dodatki do podatku liniowego: 

od bydła rogatego nad 400 kg. z 24 K na 40 Mk. od 1 szt. 
» » j> v  250 „ 14 „ 24 „ „
f „ „ „ 50 „ 6 „ 10 ,
» » » do 50 „ 4 „ 6 v „
„ o w i e c  2 „ 6 „ „
» k o ź l ą t  i „ 6 „ „
» prosiąt   2 „ 6 „  „
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od świń do 60 kg. z 4'60 K na 7 Mk od i sztuki 
„ świń nad 60 kg. z 6 — „ „ 10 „
,, mięsa . . .  „ 16 — „ „ 40 „ od 100 kg.
„ ryb i skorupiaków jadalnych osobno niewyszcze- 

gólnionych . . . z 40 K na 100 Mk od 100 kg. 
od płocic, stokw. i łupaczy „ 10 „ „ 10 „ „
od owoców (pod poz. 13 b) szlachetnych, smażonych, 

soków etc. . . . z72KnalOOMkodlOÓkg. 
od cytryn i pomarańcz pod

poz. 13 c tar.) . . „ 2 8 „  „ 50 „
od owsa (pod poz. 14 tar.) „ 12 „ „ 12 „ „
* siana (pod poz. 15 ta r ) „ 6 „ „ 6 „ „
„ słomy (pod poz. 16 tar.) „ 6 „  „ 6 „  „

b) samoistną opłatę miejską od trunków, a mia
nowicie :
od p iw a ......................................z 32 Mk na 50 Mkodh.
* p o r te ru ............................„ 60 „ ,, 100 „ „ „
„ miodu przy wprowadzeniu „ 36 „ „ 40 „ „ „
„ miodu przy wyrobie . . „ 40 „ „ 45 „

od 100 kg. praśnego i cukru użytego do wyrobu.
3. Zaprowadza się miejską opłatę od węgla po 

50 Mk od 100 ct. metr. i od nafty po 30 Mk od 100 kg.
4. Upoważnia się Prezydenta miasta do zmniej

szenia personalu akcyzowego zgodnie z postanowie
niami § 68 Przepisów dotyczących płac i stosunków 
służbowych funkcjonarjuszy Administracji akcyzy 
w Krakowie.

5. Odnieść się do rządu o zatwierdzenie uchwał 
pod II. i III. przez ministerstwo spraw wewnętrznych. 
(L. 2959/920 akc.).

II. Zniesienie filii Magistratu w Dz. XXII.
W n i o s k i  K o m i s j i  d l a  s p r a w  Dz. XXII. 

i S e k c j i  III.
Rada miasta uchwali:
1) Znosi się Filię Magistratu w Dz. XXII. „Pod

górze* wraz istniejącemi przy niej oddziałami miej
skiego Urzędu zdrowia, Budownictwa miejskiego, 
miejskiego urzędu weterynaryjnego i miejskiego Ko- 
misarjatu targowego, tudzież miejskiej Izby obra
chunkowej i Kasy miejskiej, a wszystkie sprawy na
leżące do zakresu działania Filii w myśl zasad orga- 
nizacyinych i zakresu działania tejże Filii, objętych 
uchwałą Prezydjum miasta i Wydziału doradczego 
z Podgórza z dnia 28;6 1915 r. tudzież rzeczonych 
oddziałów urzędów miejskich przydziela się odnośnym 
wydziałom i biurom Magistratu, względnie miejskiej 
Izbie obrachunkowej i głównej Kasie miejskiej z tem, 
że policję sanitarną, weterynaryjną i targową pełnić 
będą odnośne organa fachowe pod bezpośredniem 
kierownictwem dotyczących urzędów centralnych 
Magistratu tak, jak to ma miejsce w innych dziel
nicach miasta.

2. Pozostawia* się w Dz. XXII. Komisariat Ob
wodu V-go z organizacją i zakresem działania okre
ślonym rozporządzeniem Magistratu z 30/6 r. 1915 
L. 953/15 prez. N a d t o :

a) Komisarjat ten przyjmować będzie w godzi- 
nacn przez Prezyaenta miasta oznaczonych od stron 
w Dz. .XXII. zamieszkałych podania i pisma do Ma
gistratu adresowane z tym skutkiem', iż podania 
i pisma te z chwilą oddania ich w biurze Komisa- 
rjatu Obwodu V-go uważać się będzie jako wnie

sione do biura podawczego Magistrala, przytem je
dnak wszelkie podania i pisma z Dz. XXII. wnosić 
będzie można także wprost do biura podawczego 
Magistratu.

b) Biuro Komisarjatu Obwodu V-go otwarte 
będzie dla stron przez cały czas normalnych godzin 
urzędowych Mgtu w celu udzielania zgłaszającym się 
stronom żądanych informacji w sprawach urzędowych, 
należących do zakresu działania Magistratu, w końcu 
w celu poboru pokładnego za zmarłych grzebanych 
na cmentarzu w Dz. XXII. „Podgórze*.

3. Pozostawia się w Dz. XXII. Filię miejskiej 
Straży pożarnej i Zakładu czyszczenia miasta, tu
dzież centralny Zarząd miejskich Zakładów cerami
cznych.

4. Wzywa się p. Prezydenta miasta o wprowa
dzenie w życie powyższej uchwały w jak najkrót
szym czasie. (L. 1602/920 prez.).

III. Kredyt dodatkowy.
W n i o s e k  S e k c j i  I. i II.
Rada miasta ucnwali:
Dla pokrycia niedoboru w dz. VII. poz. 2 lit. g), 

3 lit. f), 3 lit. o), 4 lit. d), 5 lit. c), 6 lit. h), 7 lit. g), 
8 B) lit. e) 10 lit. f) budżetu na rok 1918/19 przy
znaje się łączny kredyt dodatkowy w kwocie 14379 
K 69 hal. (L. 40607/1919 I. a).

Koncesje na nowe apteki
Imieniem Sekcji V. starszy radca Mgtu B u c z 

k o w s k i  wnosi:
Rada miasta uchwali:
a) Odnośnie do wniesionego przez magistra far 

macji Wacława B e z u c h e  w dniu 12 maja 1919 r. 
do L. 6187/III. a. podania o koncesję na nową apteuę 
publiczną w Krakowie ze stanowiskiem - „na zbiegu 
ulicy Długiej i Szlak w jednej z narożnych kamie
nic pod L or. 55—57 po stronie prawej, względnie 
pod L. 64—66 po stronie lewej przy ulicy Długiej, 
ewentualnie w domach pod L. 53 do 63 przy ulicy 
Szlak*, Rada miasta oświadcza Magistratowi jako 
Władzy politycznej I. instancji, że zdaniem Rady 
miasta, utworzenie nowej apteki publicznej na wy
mienionych wyżej stanowiskach, ze względu na sto
sunki miejscowe i liczbę ludności iest pożądanem, 
a przez otwarcie tej apteki egzystencja istniejących 
już w mieście KraKowie sąsiednich aptek zagrożoną 
nie będzie. (L. 8400/920 III. a).

b) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Wolfa (Wilhelma) M a r g u l i e s a  w dniu 24 
kwietnia 1919 r. do L. 5255/19 III. a. podania o kon
cesję na nową aptekę publiczną w Krakowie ze sta
nowiskiem „przy narożniku ulicy Długiej i ulicy Szlak 
w jednej z realności pod L. or. 64 — 66 lub pod L. 
55—57 przy ulicy Długiej*, Rada miasta oświadcza 
Magistratowi jako Władzy politycznej I. instancji, że, 
zdaniem Rady miasta, utworzenie nowej apteki pu
blicznej na wymienionych wyżej stanowiskach ze 
względu na stosunki miejscowe i liczbę ludności jest 
pożądanem, a przez otwarcie tej apteki egzystencja 
istniejących już w mieście Krakowie sąsiednich aptek 
zagrożoną nie będzie. (L. 7451/920 Ili. a).
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c) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Stanisława Wojciecha 2-ga im. K 1 i s i e w i c z a 
w dniu 12 listopada 1919 r. do L. 15556/III. a. po
dania o koncesję na nową aptekę publiczną w Kra
kowie ze stanowiskiem „przy ulicy Pędzichów na ca
łej jej długości w dowolnym punkcie**, Rada miasta 
oświadcza Magistratowi, jako Władzy politycznej I. 
instancji, że, zdaniem Rady miasta, utworzenie no
wej apteki publicznej na wymiemońem wyżej sta
nowisku, ze względu na stosunki miejscowe i liczbę 
ludności jest pożądanem a przez utworzenie tej apteki 
egzystencja istniejących już w mieście Krakowie są
siednich aptek zagrożoną nie będzie. (L. 8440/920ITI. a).

d) Odnośnie do wniesionego przez magistra far- 
macj Jana Kazimierza 2 ga im. H a s z c z y c a  w dniu 
18 sierpnia 19i9 r. do L. 10621/III. a. podania o kon
cesję na nową publiczną aptekę w Krakowie ze sta
nowiskiem : „przy ulicy Długiej lub przy ulicy Szlak**, 
Rada miasta oświadcza Magistratowi jako Władzy 
politycznej I. instancji, że, zdaniem Rady miasta, 
utworzenie nowej apteki publicznej na wymienionych 
wyżej stanowiskach ze względu na stosunki m iej
scowe i liczbę ludności jest pożądanem a przez otwar
cie tej apteki egzystencja istniejących już w mieście 
Krakowie sąsiednich aptok zagrożoną nie będzie. 
(L. 7729/920 III. a).

e) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Adama Jana L i n d n e r a  w dniu 7 sierpnia 
1919 r. do L. 10161/III. a. podania o koncesję na 
nową aptekę publiczną w Krakowie ze stanowiskiem: 
„przy ulicy Szlak w domach pod L. 18, 20, 25 i 27 
lub przy placu Matejki w domach od L. 2 do L. 8 
włącznie11, Rada miasta oświadcza Magistratowi jako 
Władzy politycznej I. instancji, że, zdaniem Rady 
miasta, utworzenie nowej apteki publicznej ze sta
nowiskiem : „przy ulicy Szlak w domach pod L. 18, 
20, 25 i 27'* ze względu na stosunki miejscowe i liczbę 
mieszkańców jest pożądanem, a przez otwarcie tej 
apteki egzystencja istniejących już w mieście Kra
kowie sąsiednich aptek zagrożoną nie będzie.

Natomiast utworzenie nowej apteki publicznej 
ze stanowiskiem: „przy placu Matejki w domach od 
L. 2 do L. 8 włącznie**, tak ze względu na stosunki 
miejscowe i liczbę ludności jak również i liczbę są
siednich istniejących już aptek w Krakowie nie jest 
pożądanem. (L. 7016/920 III. a).

f) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Czesława Apolinarego 2-ga im. M i c h a l i k a  
w dniu 10 maja 1919 r. L. 6116/111. a. podania o kon
cesję na nową publiczną aptekę w Krakowie ze sta
nowiskiem : „wzdłuż ulicy Długiej od L. 56 do L. 66 
włącznie wraz z czterema narożnikami ulicy Szlak 
a ulicy Długiej lub przy placu Matejki w całej roz 
ciągłości**, Rada miasta oświadcza Magistratowi jako 
Władzy politycznej I. instancji, że, zdaniem Rady 
miasta, utworzenie nowej apteki publicznej na sta
nowisku: „wzdłuż ulicy Długiej od L. 56 do L. 66 
włącznie wraz z czterema narożnikami ulicy Szlak 
a ulicy Dług:cj“, ze względu na stosunki miejscowe 
i liczbę luaności jest pożądanem, a przez otwarcie 
tej apteki egzystencja istniejących już w mieście 
Krakowie sąsiednich aptek zagrożoną nie będzie.

Natomiast utworzenie nowej apteki publicznej 
ze stanowiskiem: „przy placu Matejki w całej roz- 
ciągłości“, tak ze względu na stosunki miejscowe 
i liczbę ludności jak również i liczbę sąsiednich już 
istniejących w Krakowie aptek nie jest pożądanem. 
(L. 7993/920 III. a).

g) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Józefa Antoniego 2-ga im. K o p e r s k i e g o  
w dniu 28 sierpnia 1919 r. L. 11102/III. a. podania
0 koncesję na nową aptekę publiczną w Krakowie 
ze stanowiskiem: „przy placu Matejki z przylegającą 
ulicą Basztową a mianowicie w realnościach pod L 
17, 18 i 19 z jednej lub w realnościach pod L. 20, 
21, 22 z drugiej strony*4, Rada miasta oświadcza 
Magistratowi jako Władzy politycznej I. instancji, że, 
zdaniem Rady miasta, utworzenie nowej apteki pu
blicznej na wymienionych wyżej stanowiskach ze 
względu na stosunki miejscowe, liczbę ludności jak 
również i liczbę sąsiednich istniejących już w Kra
kowie aptek nie jest pożądanem. (L. 6930/920 III. a).

h) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Stanisława Wojciecha 2 ga im. K l i s i e w i c z a  
w dniu 26 listopada 1919 r. do L. 16369/III. a. po
dania o koncesję na nową aptekę publiczną w Kra
kowie ze stanowiskiem: „przy placu Matejki wzglę
dnie przy sąsiadującym Rynku Kieparskim**, Rada 
miasta oświadcza Magistratowi jako Władzy polity
cznej I. instancji, że zdaniem Rady miasta, utworze
nie nowej apteki publicznej na wymienionych wyżej 
stanowiskach ze względu na stosunki miejscowe
1 liczbę ludności jak również i liczbę sąsiednich ist
niejących już aptek w Krakowie nie jest pożądanem. 
(L. 8441/920 III. a).

i) Odnośnie do wniesionego przez magistra far
macji Józefa Antoniego 2-ga im. K o p e r s k i e g o  
w dniu 18 sierpnia 1919 r. do L. 10622/III. a. poda
nia o koncesję na nową publiczną aptekę w Krako
wie ze stanowiskiem: „przy ulicy 5-go listopada 
(Starowiślnej) naprzeciw budynku poczty od L. 1 do 
11 i od L. 2 do 12“ Rada miasta oświadcza Magi
stratowi jako Władzy politycznej I. instancji, że, zda
niem Rady miasta utworzenie nowej apteki publi
cznej na stanowisku wyżej wskazanem, tak ze 
względu na stosunki miejscowe i liczbę ludności jak 
również i liczbę sąsiednich istniejących już apieir 
w Krakowie nie jest pożądanem. (L. 6965/920 III. a).

j) Odnośnie do ponownego podania Abrahama 
S t e r n b a c h a  magistra farmacji o koncesję na nową 
pt bliczną aptekę w Krakowie ze stanowiskiem: „przy 
ulicy Dietlowskiej od L. 1 do 31 lub od L. 34 do 40“, 
Rada miasta oświadcza Magistratowi jako Władzy d o -  

litycznej I. instancji, ze, zdaniem Rady miasta, utwo
rzenie nowej apteki publicznej w-powyższem miejscu 
ze względu na stosunki miejscowe tudzież ze zgiędu 
na liczbę i potrzeby ludności jest pożądanem i że 
przez utworzenie tej apteki egzystencja istniejących 
już w mieście Krakowie sąsiednich aptek zagrożoną 
nie będzie. (L. 8913/919 III a).

Rm. Ł u c z k o jest zdania, że ustanawianie no
wych aptek w Krakowie nie jest pożądane — brak 
lekarstw uniemożliwi egzystencję wszystkim apte
kom, należy nie udzielać nowych koncesyj.
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Rm. J a s i ń s k i  wnosi, aby sprawę całą ode
słać do ponownego rozpatrzenia Sekcji V.

Rm. E h r e n p r e i s  Z y g m .  przyłącza się 
do wywodów rm. Jasińskiego, wnosząc, by sprawę 
co do aptek przy placu Matejki odesłać do Sekcji V. 
celem ponownego rozpatrzenia.

W dyskusji zabierali głos jeszcze rm. C h w a 
s t e k  — poczem st. radca Mgtu B u c z k o w s k i  
udzielił szczegółowych wyjaśnień.

W głosowaniu wnioski Sekcji V. ad a, b, c, d, 
i, j u c h w a l o n o .

a d  e, u c h w a l o n o  co  do  s t a n o w i s k a  
p r z y  u l i c y  S z l a k ,  z a ś  co  do p l a c u  Ma t e j k i  
o d e s ł a n o  S e k c j i  V. c e l e m  p o n o w n e g o  r o z 
p a t r z e n i a  s p r a w y .

a d  f u c h w a l o n o  co do s t a n o w i s k a  
p r z y  u l i c y  D ł u g i e j  i S z l a k ,  z a ć  c o  d o  s t a 
n o w i s k a  p r z y  p l a c u  M a t e j k i  o d e s ł a n o  
S e k c j i  Y. c e l e m  p o n o w n e g o  r o z p a t z e n i a  
s p r a w y .

a d g ,  h u c h w a l o n o  s p r a w ę  o d e s ł a ć  
S e k c j i  V. c e l e m  p o n o w n e g o  r o z p a t r z e 
n i a  s p r a w y .

Przewodniczący zamyka posiedzenie o godzinie 
9Vt wieczór.

Posiedzenie tajne (40 w kad. XVII.) w  dniu 11 
czerwca 1920.

Zaopatrzenia.
1 Anieli Pankiewiczowej, wdowie po śp. Aleksan

drze, etatowym stróżu Sukiennic przyznano po m y 
śli § 14 statutu emerytalnego dla urzędników i sług 
Mgtu m. Krakowa od dnia śmierci męża tj. o& 24 
lutego 1920 r. tytułem pensji wdowiej kwotę 1650 
koron rocznie, na wychowanie zaś ęlwojga małole
tnich dzieci, a to : Michała, urodzonego 31 maja 1906 
i Zofji, urodzonej 5 maja 1912 na czas aż do ukoń
czonego 24 roku życia, względnie uzyskania wcześ
niejszego zaopatrzenia, na każde z wymienionych po 
340 koron rocznie. (L. prez. 1528/920).

II. Marji Asnerowej, wdowie po śp. Franciszku 
Asnerze, etatowym grabarzu miejskim, przyznano 
pensję wdowią w kwocie 1421 koron rocznie od 
śmierci męża tj. od 24 sierpnia 1919 począwszy oraz 
dodatek na wychowanie 2-ga małoletnich dzieci: 
Walerji, urodzonej 6 grudnia 1902 i Stefana urodzo
nego 7 kwietnia 1909 roku w kwocie po 284 koron 
20 hal. rocznie dla każdego aż do ukończenia 24 
roku życia względnie uzyskania wcześniejszego za
opatrzenia (L. prez. 1288/920).

III. W ilhelm inie Nożyńskiej, wdowie po śp. W a
lentym Henryku 2 im Nożyńskim, rachmistrzu miej
skich zakładów ceramicznych, przyznano przy zasto
sowaniu przepisu § 11 statutu emerytalnego dla 
urzędników i sług miasta Podgórza pensję wdowią 
w kwocie 1824 koron rocznie od dnia śmierci męża 
to jest od dnia 23 lutego 1920 począwszy. (L. prez. 
1356/920j.

IV. Eudozji Kostasiowej, wdowie po śp. Janie 
Kostasiu, etatowym dróżniku miejskim, przyznano 
pensję wdowią w kwocie 1170 koron rocznie od dnia 
śmierci męża tj. od dnia 7 lutego 1920 począwszy

oraz dodatek na wycnowanie małoletniego syna W ła
dysława, urodzonego 1 stycznia 1905 w kwocie 234 
koron rocznie, aż do ukończenia 24 roku życia wzglę
dnie uzyskania wcześniejszego zaopatrzenia. (L. prez. 
1355/920).

Sprawozdania z posiedzeń Sekcyj i Komisyj.

Sekcja skarbowa] z  Komisję gruntowę i mieszkaniową .

Dnia 5 czerwca b. r. odbyło się posiedzenie 
Sekcji skarbowej, Komisji mieszkaniowej i gruntowej, 
na którem przyjęto wnioski Mgtu co do przystąpie
nia Gminy miasta Krakowa do Spółki mieszkaniowej 
z udziałem 2,000.000 marek w gruntach. Na razie 
uchwalono oddać na ten cel 4 parcele na gruntach 
pofortyfikacyjnych i 3 parcele na grantach przy u l 
Słonecznej w Dz. XII. Następnie uchwalono przyjąć 
pożyczkę w kwocie 5,000.000 kor. udzieloną Gminie 
przez Rząd z państwowego funduszu mieszkaniowego 
na akcję budowlaną w Krakowie i przystąpić do bu
dowy 3-piętrowych domów w Dz. XII. Wreszcie przy
jęto do wiadomości sprawozdanie z dotychczasowej 
działalności urzędu mieszkaniowego w Krakowie.

Sekcja ekonomiczna z praw niczą.
Dnia 15 czerwca b. r. odbyło się posiedzenie 

Sekcji I. i III na którem uchwalono przedłożyć Ra
dzie miasta wnioski w sprawie otwierania i zamykania 
sklepów w dni powszednie, oraz uchwalono wytoczyć 
proces pewnej firmie rumuńskiej o dostawę mąki 
dla Gminy miasta Krakowa.

Sekcja ekonomiczna.
W dniu 15 czerwca br. odbyło się posiedzenie 

Sekcji ekonomicznej, na której uchwalono linję regu
lacyjną dla bloku położonego między placem Kossaka 
a Aleją Krasińskiego i linję regulacyjną ul. Romano- 
wicza oraz przyznano kredyt nadzw. w kwocie 6890 
K 20 h na utrzymanie budynków zakładu ogrodów 
miejskich i Parku na Krzemionkach.

Sekcja skarbowa ze szkolną.
Dnia 21 czerwca br. odbyło się posiedzenie po

łączonych Sekcji II. i IV. na którem załatwiono spra
wę regulacji poborów nauczycielek miejskich, sekre
tarki kursów im. Baranieckiego tudzież kilka spraw 
o dodatkowe kredyty budżetu roku 1918/19.

Sekcja szkolna.
Dnia 2 czerwca br. odbyło się posiedzenie Sekcji 

szkolnej, na którem uchwalono wnioski w sprawie 
regulacji płac nauczycielek szkół miejskich, otwarcia 
nowej szkoły LVI. pospolitej męskiej oraz załatwiono 
szereg spraw administracyjnych.

Sekcja V.
W dniu 1 czerwca br. odbyło się posiedzenie 

Sekcji V. na którem załatwiono sprawy przyjęciu do 
Gminy m. Krakowa szeregu osób, oraz wydała opinię 
co do nadania koncesji na nowe apteki w Krakowie.
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W dniu 21 czerwca br. odbyło się posiedzenie 
Sekcji V. na którem załatwiono sprawy przyjęcia do 
Gminy m. Krakowa szeregu osób, wydano opinię co 
do nadania koncesji na nowe apteki w Krakowie oraz 
uchwalono opłaty za desinfekcje.

Sekcja VII.

Dnia i  czerwca br odbyło się posiedzenie Se
kcji VII, na którem rozpatrywano sprawozdanie 
z zamknięcia rachunków miejskich kuchni wojennycn za
czas od chwili icn założenia tj. 21 października 1916 
do 30 czerwca 1918. Sprawozdanie to stwierdza 
ogólny obrót kasowy w kwocie 96,512.722 K 76 h.

Po załatwieniu kilku drobniejszych spraw przy
jęła Sekcja projekt umowy Gminy z Rządem w spra
wie utworzenia pogotowi opiekuńczych dla zaniedbanej 
m łodzieży, igodziła się na kredyty dodatkowe na ży
wienie młodzieży szkolnej, oraz przyznała kilka sub- 
wencyj instytucjom opiekującym się dziećmi. W końcu 
wydała Sekcja przychylną opinię co do projektu Od
działu wioślarskiego „Sokoła® na urządzenie na 
Wiśle powyżej mostu Dębnickiego nowożytnego Za
kładu kąpieli rzecznych i słonecznych.

Komisja aprowizacyjna.

Dnia 7 czerwca br. odbyło się posiedzenie Ko
misji aprowizacyjnej. Według sprawozdania Magistratu 
w czasokresie od 30 kwietnia do 31 maja przybyło 
do Krakowa 144 wagony m ąki; z tego kopalniom 
w Jaworznie, Tęczynku, Bochni, Wieliczce itd. „po
życzono® 30 wagonów mąki, do konsumeji miejsco
wej pozostało 114 wagonów mąki i to zostało już 
spożyte. Dnia 4 bm. przybyło nadto 60 wagonów, 
z tego 15 wagonów przeznaczono na deputaty robo 
tnicze, pozostały zapas 45 wagonów wystarczy jesz
cze na 3 tygodnie, licząc po 1 kg na głowę i tydzień. 
Dzisiaj pociąg przybyły z Gdańska będzie wyłado
wany, jutro ten sam pociąg odchodzi do Gdańska 
po nowe zapasy

Ziemniaków przyszło do Krakowa po kampanii 
wiosennej od 2 marca z Poznańskiego 56 wagonów, 
z Kongresówki 222 wagony, z tego pozostało jeszcze 
gminie 20 wagonów, które już obecnie wielkiego, 
przynajmniej masowego zakupu nie mają.

Dyskusję wywołała kwestja wędlin i tłuszczów, 
ich braku i ich cen. Radca nam. Krupiński, jako 
delegat ministerstwa aprowizacji, podniósł z naci
skiem, że sprawa musi być, uregulowana, inaczej 
przyjdzie do odebrania koncesyj i zarekwirowania 
warsztatów. Dłuższe następnie narady przy współ
udziale przedstawicieli masarzy doprowadziły do po
rozumienia na punkcie nowych cen, wypośrodkowa- 
nych pomiędzy żądanemi przez rzez'ników a dawnemi.

Komisja ceramiczna.

W dniu 18 sierpnia br. odbyło się posiedzenie 
Komisji ceramicznej na którem przyjęto sprawozda
nie o ruchu przemysłowym miejskiej fabryki płyt 
betonowych, cegielni i kamieniołomów miejskich po 
koniec maja br.

Kom isja cmentarna.
W dniu 12 czerwca br. odbyłc się posiedzenie 

Komisji administracyjno-cmentarnej, na której zała
twiono szereg spraw administracyjnych, pomiędzy 
innemi powzięto wnioski nad projektem przyszłego 
rozszerzenia cmentarza miejskiego oraz wnioski 
w sprawie uporządkowania kaplicy cmentarnej i do
mu przedpogrzebowego i omówiono szereg sprawr 
będących w związku z uporządkowaniem cmentarza.

Komisja gazow o-elektryczna.
W dniu 17 czerwca br. odbyło się posiedzenie 

Komisji gazowo-elektrycznej na którem rozpatrywano 
żądania pracowników tychże zakładów przemysło
wych o nową podwyżkę płac; o ile po przeprowadzo
nych pertraktacjach okaże się konieczność daleko 
znaczniejszych wydatków na pokrycie poborów słu
żbowych personalu, wówczas Komisja będzie musiała 
uenwalić na najbliższem posiedzeniu dalsze podwyż
szenie cen prądu elektrycznego i gazu.

W dniu 22 czerwca br. odbyło się posiedzenie 
Komisji gazowo-elektrycznej, na którem unormowano 
podwyżkę płac pracowników w gazowni i elektrowni.

Przyznane podwyżki mają obowiązywać na 4 
miesiące tj. do 1 października b. r.

Spowodowane temi podwyżkami wydatki, a 
w szczególności wprowadzona przez państwo nad
zwyczajna podwyżka ceny węgla krajowego od 1-go 
czerwca z 3800 marek na 6700 marek za normalny 
wagon loco kopalnia i zapowiedziana od 1 lipca br. 
dalsza podwyżka do 9100 marek za wagon węgla 
zniewoliły Komisję do ustanowienia nowych cen za 
prąd, dla światła domowego na 12 marek, w kinach 
na 15 marek, jak również znacznego podwyższenia 
cen dla oświetlenia publicznego, dla motorów i dla 
tramwaju, zwłaszcza, że przy wytwarzaniu prądu 
koszt węgla wynosi 80°/0 wszelkich wydatków.

Znaczne podniesienie ceny prądu dla tramwaju 
z nieuniknioną podwyżką płac funkcjonarjuszy tram 
wajowych musi za sobą pociągnąć w najbliższym 
czasie także podniesienie cen biletów tramwajowych.

Komitet garbarni miejskiej.
Dnia 31 czerwca br. odbyło się posiedzenie 

Komitetu dla budowy garbarni miejskiej.
Naczelnik Administracji akcyzy Dr Zawadzki 

przedłożył projekt, aby w miejsce budowy nowej 
garbarni utworzono z Polskimi zakładami garbar
skimi w Krakowie na Ludwinowie spółkę akcyjną 
przy znacznym kapitale, który by użyto na rozsze
rzenie zakładów Ludwinowskich.

Komitet po dłuższej dyskusji upoważnił Pre
zydjum miasta do pertraktacji z Reprezentacją 
Polskich zakładów garbarskich i ewentualnego omó
wienia szczegółów powołać się mającej do życia 
spółki akcyjnej.

Kolonie i półkolonie dla dzieci i młodzieży.
Dnia 16 czerwca br. odbyło się posiedzenie 

w sprawie oznaczenia dzieci mających być objętemi 
akcją kolonji i półkolonji. Uchwalono na kolonie wy
słać 2500 dzieci, akcją zaś półkolonji objąć 4500 
dzieci. Wobec wielkiej liczby zgłoszonych uchwalono
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prawie wszystkie uwzględnić, równocześnie ze względu 
na skromność przyznanej subwencji rządowej oraz 
wzrost kosztów dziennego utrzymania podwyższyć 
opłaty miesięczne w koloniach z 90 na 150 marek, 
a w półkoloniach z 20 na 50 marek. W końcu uchwa
lono wysłać depeszę do ministra zdrowia z stanow
czym protestem przeciwko barbsrzyńsłriemu zarzą
dzeniu Państwowego Komitetu Pomocy dzieciom 
wstrzymującego z błachego powodu akcję dożywia
nia dzieci w Krakowie.

Dar narodowy dla Naczelnika Państwa.

Dnia 23 czerwca br. odbyło się posiedzenie 
subkomitetów finansowego i propagandy pod prze
wodnictwem wiceprezydenta S a r  ego.  Obecni byli 
s tarosta  Kowalikowski, jen. Stiller, wiceprez. Rolle, 
prezydent Izby handlowej Epstein, dyrektor Banku 
krajowego Arinółowicz i inni. Sekretarz komitetu 
radca Mgtu Batko, w sprawozdaniu zaznaczył, że 
główny komitet daru narodowego dla Naczelnika 
państw a przysłał listy składkowe, kwitarjusze i do

datkową instrukcję co do zbierania daru Komitet 
krakowski wniósł pismo do Rady miasta o subwencję 
i sekcja skarbowa uchwalił? przedstawić odnośne 
wnioski na najbliższem posiedzeniu Rady. Kupiec- 
two krakowskie na skutek odezwy prezydjum Izby 
handlowej rozpoczęło akcję składkową. Na życzenie, 
wyrażone na poprzedniem posiedzeniu subkomitetów, 
sprawozdawca wygotował spis spółek akcyjnych, fa
bryk, banków itd. celem odniesienia się do nich
0 składanie darów. Starosta Kowalikowski wniósł, 
aby komitet miejski krakowski objął swą akcją
1 powiat krakowski. Idzie o rozesłanie odezw komi
tetu z czekami do urzędów parafialnych, gmin 
i szkół. Wnioski powyższe uchwalono. Dr Armóło- 
wicz w sprawozdaniu oznajmił, że niektóre banki, 
związki handlowe, fabryki krakowskie itd. deklaro
wały dotychczas razem ćwierć miliona koron. Akcja 
prowadzi się w dalszym ciągu. Uchwalono wydru
kować odezwę Komitetu krakowskiego dla rozesłania 
dc urzędów parafialnych, gmin, obszarów dworskich, 
szkół, władz miejscowych, właścicieli realności i za
możnych osób prywatnych.

Nakładem Gminy miasta Krakowa. — Czcionkami druaarnl Związkowej w Krakowie, ul. Mikołajska L. 13.




